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ZADEVA: Vprašanja, mnenja in pobude glede ukrepa zaklepanja šole 

Spoštovani,


pošiljam vam vprašanja, mnenja in pobude Sveta staršev OŠ Koper na podlagi sklepa 
Sveta staršev 2. redne seje v šolskem letu 2023/24 z dne 30.11.2023: 


SKLEP 9: Svet staršev podpira možnost postavljanja vprašanja, dajanja mnenj in pobud 
cel čas med šolskim letom neposredno na mail Sveta staršev in se strinja, da predsednik 
v razumnem času od vodstva pridobiva odzive, ki jih posreduje naprej neodvisno od seje 
Sveta staršev. Na vsaki naslednji seji so vprašanja, mnenja in pobude, prejete v vmesnem 
času, predstavljene v pisnem gradivu, razprava o njih pa se opravi po potrebi.


Na podlagi vašega obvestila o sprejetem ukrepu spremembe Hišnega reda, ki naslavlja 
problematiko vstopa v šolo osebam, ki niso učenci, zaposleni, starši ali druge osebe, ki 
imajo pravico vstopa (oz. izkažejo ustrezen interes/podlago), vam pošiljam pisno nekaj 
vprašanj, mnenj in pobud, ki sem jih prejela s strani predstavnikov v Svetu staršev. 
Obveščam, da so bili odzivi na ukrep različni (ukrep dobro sprejet ali pa mnenja, da gre za 
skrajni ukrep oz. so bila postavljena dodatna vprašanja). S predmetnim dopisom pošiljam 
samo neodobravajoče odzive oz. dodatna vprašanja za lažje razumevanje ukrepa.


Naprošam, da se do zapisanega pisno opredelite. Vaš odziv bom preposlala 
predstavnikom. Po potrebi bomo tudi na naslednji seji obravnavali predmetno tematiko.


VPRAŠANJA in MNENJA: 
 

1. Kot spodaj dogovorjeno pošiljam še po emailu, in sicer zadeva glede zaklepanja šole. Seveda razumem, 

da mora šola poskrbeti za varnost ne samo učencev ampak tudi vseh delavcev. Vendar pa, ukrep 
zaklepanja šole pa se mi ne zdi sorazmeren ukrep glede na to da se je “V letošnjem šolskem letu se nam 
je nekajkrat zgodilo, da so v šolo vstopili nam neznani učenci, ki so prišli " nekoga obiskat “”. Zato bi 
prosila go. Ravnateljico za dodatna pojasnila. Bolj me skrbi npr. požarna varnost; kaj z učenci ki 
zamujajo; kaj v primeru da bi kdo zunaj potreboval pomoč… Tudi tisti ki odklepa vrata morda ne bo 
vedno na svojem mestu, itd. Boš lahko prišel v šolo tudi nenapovedano ali se bo od sedaj naprej 
potrebno vedno napovedati in dobiti termin. Kaj če otrok stvari pozabi in se ne moreš napovedati? Itd. 
Itd. Morda bi bilo bolje da so vrata taka, da so od zunaj ne odpirajo, od znotraj pa se vedno odpirajo. Z 
mojega vidika, poskrbeti za varnost ja, vendar najprej poiskati druge, bolj prijazne načine reševanja 
problema. Omenjena rešitev bi bila sprejemljiva v skrajni sili. 

  

2. Jaz bi vodstvo šole prosila za pojasnila, kako je ob vzpostavljenem ukrepu zaklepanja vseh vhodnih vrat 
šole zagotovljena varnost otrok v primeru požara, potresa ali drugega dogodka, ki bi terjal takojšnjo 
evakuacijo šole. Ali so vsa vhodna vrata opremljena s sistemom, ki omogoča odpiranje le-teh z notranje 
strani, čeprav so z zunanje strani zaklenjena? 
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POBUDA: 

Pred razglasitvijo ukrepa zaklepanja šole, ki med ostalim pomeni tudi zelo grob poseg v svobodo gibanja 
učencev, je ravnateljica ravnala samovoljno brez predhodne pridobitve mnenja oz. soglasja Sveta zavoda in 
Sveta staršev, kakor tudi staršev, zato naslavljam pobudo, da predstavniki Sveta staršev izglasujemo zahtevo 
ravnateljici naj nemudoma prekliče to samovoljno spremembo hišnega reda. 

O pobudi bomo razpravljali na seji. Vodstvo zaprošamo za mnenje na pobudo.


Sporočam, da je bilo še nekaj dodatnih mnenj in vprašanj v neformalni skupini viber, ki jih 
izpisujem, v seznanitev:


1. Jaz sem tudi mnenja, da bi moral biti to zadnji ukrep. Kaj pa požarna varnost pri zaklenjenih vratih? Kaj 
pa šola kot varna točka? Kako se lahko otrok, tudi zunanji zateče v šolo, če so vrata zaklenjena? 

2. Meni se zdi tak ukrep prekomeren in neprimeren. Vidikov je več: kot vprašano požarna varnost, v tem 
primeru bi morala biti vrata opremljena s sistemom, da se od znotraj vedno odpirajo. Nadalje težava z 
vstopanjem učencev, ki so opravičeno odsotni del pouka. Nenazadnje razlog zapiranja bodo “lumpi” 
vedno lahko izigrali, vstopali že zjutraj ali podobno. Glavna vrata bi po mojem morala biti odklenjena, 
zato pa imamo sprejemnico in receptorja, ki kontrolira vhod. To je nadaljevanje zapiranja šole, najprej 
prepoved vstopa staršem otrok v popoldanskem bivanju, zdaj zapiranje vseh vrat, kmalu bo moral vsak 
napovedati vstop teden prej…. Ne vem kam to pelje. Pa saj to ni zapor.  Kolikor vem na drugih šolah 
vsega tega ni. 

Prepošiljam vam še vprašanje in pobudo, ki se ne naša na na ukrep zaklepanja šole, ampak na 
dogodek z dne 15.1.2024. Predvidoma bomo tudi o tem dogodku spregovorili na naslednji seji 
Sveta staršev. V kolikor lahko, vas prosim, da se pisno opredelite do pobude, ali bi šola lahko 
izvedla eno predavanje za otroke, kakor izhaja iz zapisa?


Glede na dogodek z dne 15.1.2024 pa bi rada prosila za obrazložitev: je šlo za ulično prodajo 
petard ali za ponujanje bonbonov? Je mogoče šlo za dva različna dogodka (eden prijavljen, drugi 
ne)?  
Namen je, da se na seji poudari pomen branja in preverbe tako kočljivih informacij in/ali 
dezinformacij (v izogib nepotrebni paniki) ter obvesti, kako v takih primerih najbolj pravilno 
postopati. Komunikacija pri takih dogodkih je izredno pomembna in predvsem, da se v pravilni 
obliki tudi razširi. 
Ob tem predlagam, da šola prouči možnost "predavanja" otrokom o takih dogodkih (kot so to na 
primer  naredili za uporabo petard). Mogoče bolj usposobljena oseba bi znala na bolj ustrezen 
način podati take kočljive informacije otrokom (predvsem mlajšim) oz jih poučiti kako reagirati in 
obveščati (seveda je prav, da se o tem pogovarjamo tudi starši z otroki doma). 

Vnaprej se zahvaljujem za vaš odziv, v kolikor lahko do petka, 26.1. oz. ponedeljka, 29.1.2024.


Prijazen pozdrav,

Tjaša Vidic

Predsednica Sveta staršev OŠ Koper
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